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Protokół Nr 37/17 
z obrad XXXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się 

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  
w dniu 10 lipca 2017 r. 

 
Początek posiedzenia – godz. 13.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 14.14.  
 
Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Aleksander Kamiński – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Ad. pkt. 1 

Otwarcie XXXVII nadzwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2016r. poz. 446 ze zm.) w związku z § 24 ust. 4 Statutu Gminy Srokowo 

otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński.   

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył posiedzenie XXXVII 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Srokowo zwołanej na wniosek Wójta Gminy Srokowo, 

a następnie powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Franciszka Andruszkiewicza - Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnik Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarz Gminy, 
Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 
Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, 
 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1 i 2  do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński kontynuując posiedzenie 

sesji na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 8 

radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym większością głosów 

8 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymujący się” został wybrany radny Krzysztof 

Mróz, kolejny z listy radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy  zamknął pkt. 1 porządku obrad i przeszedł do realizacji 

pkt. 2.  
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Ad. pkt. 2 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poinformował, że porządek 

obrad (zał. nr 3) radni otrzymali w ustawowym terminie. Zapytał czy są  wnioski lub 

uwagi do porządku obrad? 

Wobec braku wniosków i uwag porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.  Podjęcie uchwał w sprawach:  

     3.1. ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach,   

           dla których organem prowadzącym jest gmina Srokowo. 

     3.2. zmiany uchwały Nr XIX/95/12 Rady Gminy Srokowo z dnia 27 kwietnia                   

      2012r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego       

      obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono  

      stanowiska kierownicze, zasad zwalniania od obowiązku realizacji  

      tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych,  

      wychowawczych i opiekuńczych oraz tygodniowego obowiązkowego  

      wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów i logopedów 

4.  Zamknięcie sesji. 

 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz zaproponował przyjęcie zmiany 

polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad pkt 4 - sprawy różne z jednoczesnym 

przesunięciem zamknięcia sesji jako pkt 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad pkt 4. sprawy różne 

z jednoczesnym przesunięciem zamknięcia sesji jako pkt 5. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 8 gł. „za” przyjęła  zmianę polegającą 
wprowadzeniu do porządku obrad pkt 4 -sprawy różne                                    

z jednoczesnym przesunięciem „zamknięcia sesji” jako pkt 5. 
 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.  Podjęcie uchwał w sprawach:  

     3.1. ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach,   

           dla których organem prowadzącym jest gmina Srokowo. 

     3.2. zmiany uchwały Nr XIX/95/12 Rady Gminy Srokowo z dnia 27 kwietnia                   

      2012r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego       
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      obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono  

      stanowiska kierownicze, zasad zwalniania od obowiązku realizacji  

      tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych,  

      wychowawczych i opiekuńczych oraz tygodniowego obowiązkowego  

      wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów i logopedów 

4.  Sprawy różne 

5.  Zamknięcie sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił o przegłosowanie przyjęcia 

porządku obrad po zmianach. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 8 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”, 

0 gł. „wstrzymujących się” przyjęła  porządek obrad po zmianach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 2. i przeszedł do realizacji punktu 3.  

porządku obrad. 

 
 

Ad. pkt 3. 

Podjęcie uchwał w sprawach:  

3.1. Ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest gmina Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o zabranie głosu Panią 

Sekretarz Małgorzatę Chociełowską o wprowadzenie do tematu. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że przedłożone uchwały  

związane są z reformą systemu oświaty, a w szczególności z powstającą od 1 września 

2017r. nową funkcją Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie.                                

W dotychczasowym regulaminie wynagradzania nauczycieli w § 10 był określony 

Kierownik Filii – Wicedyrektor w miesięcznych stawkach w przedziale od 400 zł do 600 

zł. Ze względu na to, że Wicedyrektor ośmioklasowej Szkoły Podstawowej będzie miał 

powierzony szereg zadań, proponuje się ustalenie kwot w dotychczasowym przedziale 

stawek, które były przypisane dla Dyrektora Gimnazjum. Od 1 września Dyrektor 

Szkoły Podstawowej będzie ustalała stawki wynagrodzenia dla Wicedyrektora Szkoły 

Podstawowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że Dyrektorzy Gimnazjów do momentu wygaśnięcia są zatrudniani na tych samych 

zasadach i dlatego dodatek funkcyjny powinien być niższy. Jeżeli chodzi o pensum to 

powinno być ono obniżone i Wicedyrektor powinien mieć 6 godzin plus 2 godziny 

nadliczbowe, a Dyrektor 4 godziny plus 2 godziny nadliczbowe.  
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił o wyjaśnienie 

czym jest podyktowane wprowadzenie nowego regulaminu. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że została zaproponowana 

całkowita zmiana regulaminu ze względu na to, że w poprzedniej wersji wymieniono 

dwie szkoły i nie było wskazanej funkcji Wicedyrektora Szkoły. Obecny regulamin 

został uzgodniony ze Związkami Zawodowymi ZNP Oddział w Srokowie oraz                        

z Oddziałem „Solidarność” w Kętrzynie. Druga uchwała wymaga jej zaopiniowania 

przez Związki Zawodowe, a uchwała dotycząca składników wynagrodzenia wymaga 

uzgodnienia. Jeśli radni będą mieli inne propozycje do uchwały zawierającej regulamin 

to trzeba będzie ją ponownie przedłożyć dla Związków Zawodowych i ustalić 

uzgodnienia. 

Radna Ewa Dudek zapytała czy Pan Wicedyrektor będzie pełnił te same zadania, które 

pełni dotychczas jak np. organizację pracy wygaszanego Gimnazjum czy też opieka 

nad budynkami szkolnymi i administracją? Radna zapytała czy coś się zmieni w tej 

kwestii i czy jakaś część obowiązków zostanie przekazana dla Pani Dyrektor?  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że do tej pory nie było w szkole stanowiska Wicedyrektora Szkoły, a w związku z tym 

zakres wszystkich obowiązków spoczywał na niej. Pomija administrowanie budynków 

szkoły w Srokowie, ale administracja obiektów w Solance leży po jej stronie. Pani 

Dyrektor powiedziała, że miała 17 oddziałów w szkole plus 5 oddziałów 

przedszkolnych. Uważa, że jej zakres pracy dotyczył Szkoły Podstawowej w Srokowie, 

w Solance i w przedszkolach z 33 nauczycielami co daje trzykrotnie większą pracę niż 

w Gimnazjum. W związku z tym zakres obowiązków Wicedyrektora będzie ustalony                 

i oczywiście nastąpi jego podział. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy zakres obowiązków nie jest jeszcze ustalony? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że statut szkoły będzie 

określał zakres czynności Wicedyrektora. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że nie zgadza się z zapisem § 2 mówiącym, że: 

„Warunkiem przyznania dodatku motywacyjnego dyrektorowi szkoły, poza 

wymienionymi w § 1 jest spełnienie następujących kryteriów”. Radny zapytał czy Pani 

Dyrektor ma w swoim zakresie obowiązków opracowanie arkusza organizacyjnego, 

ponieważ z tego zapisu wynika, że dyrektor nie musi tego robić. Kolejną rzeczą o którą 

zapytał radny było: czy obowiązkiem Pani Dyrektor jest zapewnienie organizowania 

działalnością administracyjno-gospodarczą, czy dbałość o mienie w tym organizowanie 

przeglądów technicznych, prac konserwacyjno- remontowych, czystość i estetykę 

szkoły? Czy to są jakieś dodatkowe wymagania, które regulamin nakłada na Dyrektora 

Szkoły czy też takie same wymagania ma dyrektor w swoim zakresie obowiązków?  
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Brak odpowiedzi. 

Radny Piotr Dziadoń poprosił o wskazanie, który z punktów wymienionych w § 2 nie 

wynikają z zakresu obowiązków? Radny uważa, że wszystkie wymienione obowiązki 

powielają tylko to do czego dyrektor szkoły jest zobowiązany podczas wykonywania 

swojej pracy. Podobnie jest z § 44, ust. 4, który mówi o tym, iż Dyrektor otrzyma 

nagrodę za zorganizowanie remontu i inwestycji w szkole. Radny uważa, że 

umieszczone w regulaminie zapisy wynikają same z siebie i wydaje mu się, że 

niepotrzebnie zostały wpisane w dokumencie.  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że Dyrektor Szkoły podlega 

ocenie pracy, do której brane są pod uwagę wymienione warunki oraz to w jaki sposób 

wywiązuje się z powierzonych zadań. Kolejną sprawą jest to, że ten regulamin jest za 

każdym razem powielany ze wszystkimi zapisami, a zmieniają się tylko te składniki, 

które dotyczą określonych stawek, też procentowego dodatku motywacyjnego, 

przyznawania nagród, dodatków mieszkaniowych, pozostałych składników 

wynagrodzeń i inne. Ze strony dyrektorów i Związków Zawodowych nie padły żadne 

inne propozycje co do zmiany zapisów w regulaminie. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że przedstawione przez radnego Dziadonia 

kwestie dotyczą warunków jakie powinien spełniać Dyrektor w przypadku dodatku 

motywacyjnego, a w przypadku nagród specjalnych dotyczyło to Dyrektora                         

i nauczycieli. Radca Prawny uważa, że musiały być ustalone pewne kryteria przypisane 

do dodatkowych świadczeń. Opracowane kryteria pokrywają się częściowo z zakresem 

obowiązków Pani Dyrektor, której zakres obowiązków jest o wiele większy co wynika                       

z ustawy i z Karty nauczyciela. Na tą chwilę warunki są przedstawione również                      

w prawie oświatowym dlatego też należało je wymienić.  

Radny Krzysztof Mościcki uważa, że radny Piotr Dziadoń ma rację ponieważ np. 

osiąganie dobrych wyników w nauczaniu jest obowiązkiem za który nauczyciele 

otrzymują płacę oraz dodatek motywacyjny. Jeżeli chodzi o przyznawanie nagrody za 

osiąganie dobrych wyników nauczania jest niezrozumiałe, gdyż nauczyciele właśnie za 

to biorą pensję. Wprowadzanie punktu, który nie zawiera żadnych kryteriów (gdyż to 

co według jednej osoby będzie dobrym wynikiem nauczania to dla drugiej osoby może 

nie być satysfakcjonujące) jest demotywujące, ponieważ na podstawie wskazanych 

wytycznych można określić, że jakieś osiągnięcia zostały zdobyte. Poza tym dobre 

wykonywanie pracy wynika z umowy o pracę, za którą każdy otrzymuje 

wynagrodzenie. Radny uważa, że pkt 1 jest niepotrzebnie ujęty w regulaminie, gdyż 

pozostaje w kolizji z pozostałymi zapisami.  

Radny Krzysztof Mróz zapytał dlaczego w regulaminie nie ma zapisu dotyczącego 

wygaśnięcia funkcji Wicedyrektora Szkoły w 2019 r? czy naszą gminę stać na 

utrzymanie takiego stanowiska? 
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Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że funkcję Wicedyrektora 

Szkoły tworzy się w szkołach posiadających powyżej 12 oddziałów, a w naszej sytuacji 

mamy ich dużo więcej. Funkcja Wicedyrektora powstałego z Dyrektora wygaszanego 

Gimnazjum będzie istniała do 2019 r., a po tym czasie Dyrektor Szkoły będzie musiał 

powołać na kolejny okres czasu kolejną osobę na to stanowisko. Jeśli chodzi                    

o regulaminy to będą one tworzone corocznie, a w przedłożonym regulaminie nie ujęto  

zapisu dotyczącego czasookresu trwania funkcji Wicedyrektora ponieważ jeszcze                    

w tym roku szkolnym 2017/2018 będzie uchwalany nowy regulamin.   

Radna Ewa Dudek powiedziała, że skoro regulaminy będą corocznie zmieniane to 

warto byłoby zapisać sugestie radnych i pochylić się nad tym tematem, aby 

proponowane zmiany w przyszłym roku wprowadzić do dokumentu. Radna zapytała 

czy dodatek mieszkaniowy przysługuje każdemu nauczycielowi odgórnie czy też są 

jakieś zasady jego przyznawania?  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że w naszej szkole wysokość dodatku mieszkaniowego wynosi 15 zł na 1 członka 

rodziny. Jeśli pracuje małżeństwo to dodatek otrzymuje tylko jedno z nich. W naszej 

szkole wszyscy nauczyciele otrzymują dodatek mieszkaniowy. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy dodatek mieszkaniowy otrzymują również nauczyciele 

mieszkający w Kętrzynie? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że tak. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał jaki procent nauczycieli pobiera dodatek motywacyjny? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że dodatek motywacyjny przyznaje się na okres od trzech miesięcy do roku                           

i otrzymuje go ok. 30-40% nauczycieli. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Piotra Dziadonia             

o odczytanie projektu uchwały nr XXXVII/210/17 Rady Gminy Srokowo z dnia                         

10 lipca 2017 r. w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest gmina Srokowo,                  

a następnie poddał projekt pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo jednogłośnie – 8 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę nr XXXVII/210/17 Rady Gminy 
Srokowo z dnia 10 lipca 2017 r. w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest gmina Srokowo. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3.1 porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 3.2. 

 
3.2. Zmiany uchwały Nr XIX/95/12 Rady Gminy Srokowo z dnia 27 kwietnia                   

2012r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego      

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono  

stanowiska kierownicze, zasad zwalniania od obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych,  

wychowawczych i opiekuńczych oraz tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów i logopedów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że temat był już 

częściowo omówiony przez Panią Sekretarz podczas dyskusji przy wcześniejszym 

punkcie, a następnie otworzył dyskusję. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że niepodjęcie uchwały 

dotyczącej obniżki pensum dla Wicedyrektora i nieuwzględnienie w uchwale 

stanowiska Wicedyrektora spowoduje, że od 1 września dotychczasowy Dyrektor 

Gimnazjum będzie nauczycielem historii z pensum 18 godzin tygodniowo bez obniżki. 

Radna Ewa Dudek poprosiła o wyjaśnienie dlaczego zostały obniżone granice pensum    

i co miało na to wpływ? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że w arkuszu organizacyjnym są zaplanowane godziny dla niej i dla Dyrektora 

Gimnazjum wymiarze w jakim ustalano pensum, czyli 6 i 8 godzin bez podania godzin 

nadliczbowych. Pozostając przy 8 godzinach i w przypadku gdyby nastąpił podział II 

klasy gimnazjalnej to Wicedyrektor będzie musiał mieć godziny nauczyciela np. ze 

Szkoły Podstawowej, który ma już przydzielone godziny w arkuszu organizacyjnym. Na 

dzień dzisiejszy nie ma podziału klas. W tej chwili zaplanowane godziny są takie jak 

ostatecznie został przyjęty i zatwierdzony arkusz organizacyjny. Jeśli zaistniałaby 

jakakolwiek inna sytuacja (np. podział klas, który jeszcze nie wiadomo czy nastąpi                 

w sierpniu) to będą zabierane godziny dla nauczyciela ze Szkoły Podstawowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że podczas spotkania               

i omawiania tematu radni myśleli, że 6 godzin pensum będzie przydzielone                           

w przypadku, gdy klasy będą połączone. Ze względu na ilość uczniów 

najprawdopodobniej klasa II Gimnazjum będzie podzielona co jeszcze nie jest 

przesądzone. Z arkusza wynika, że Wicedyrektor będzie miał 6 godzin pensum                       

i 2 godziny nadgodzin.  

Radny Piotr Dziadoń zapytał ile godzin będzie miał Wicedyrektor? Ile jest lekcji historii 

i w jakich klasach? 
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że Wicedyrektor będzie miał 8 godzin i taka ilość jest ujęta w arkuszu.  

Radny Piotr Dziadoń zapytał ile jest lekcji historii i w jakich klasach? Jeśli są to                       

2 godziny w II i III klasie Gimnazjum oraz w VII klasie Szkoły Podstawowej to brakuje 

jeszcze dwóch godzin. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że oprócz 6 lekcji historii Wicedyrektor będzie prowadził dwie lekcje 

wychowania obywatelskiego co łącznie daje 8 godzin. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że jeśli podzielimy klasę to Wicedyrektor będzie miał 

10 godzin, a jak wiadomo nie może mieć więcej niż 9 godzin. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że nie będzie miał 10 godzin ponieważ w drugiej klasie zajęcia będzie 

prowadził inny nauczyciel. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał ile kosztuje 1 godzina ponadwymiarowa? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że 80 zł brutto czyli ok 56 zł netto. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że gdyby 8 godzin było w granicach 

pensum to wówczas Wicedyrektor zarabiałby mniej niż nauczyciele, a obniżenie 

pensum powoduje, że 2 godziny w granicach godzin ponadwymiarowych daje 

dodatkowo wyższe wynagrodzenie.  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że nadgodziny dla Dyrektora lub 

Wicedyrektora Szkoły powinny być obliczane od pensum po zniżce czyli dodatkowo 

może on mieć do 50 % godzin ponadwymiarowych, do których nie wlicza się godziny 

doraźnych zastępstw.  

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że reformę oświatową  trzeba przeprowadzić                  

w granicach obowiązujących zasad. Pod względem organizacyjnym jest bardzo źle 

ponieważ mamy klasy, w których uczy się dziesięcioro lub dwanaścioro dzieci, 

dodatkowo omawiamy pensum po to, aby pensja Wicedyrektora nie była niższa niż 

nauczyciela itd. Naszej gminy nie stać na to, aby ten system dłużej utrzymywać. 

Powinniśmy się wszyscy jak najszybciej zastanowić co zmienić w przyszłym roku, aby 

nie mieć takich wydatków ponieważ mamy coraz mniej dzieci w szkole, a stanowisk 

funkcyjnych coraz więcej. Jeśli w najbliższym czasie nie podejmiemy jakiś radykalnych 

kroków to przy tym systemie organizacyjnym nie będziemy w stanie utrzymać szkoły      

w naszej gminie.  

Radna Ewa Dudek zapytała z czego wynika dziewiąta godzina pracy Wicedyrektora? 
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Radny Piotr Dziadoń powiedział, że wynika ona z pensum, które wynosi 6 godzin i po 

dodaniu do niego maksymalnie 50% (pensum) daje 9 godzin. 

Radna Ewa Dudek zapytała czy ta godzina może być przyznana, ale nie musi? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że tak. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że zgadza się z radnym Krzysztofem Mościckim w tej 

kwestii iż odgórnie zakładamy ilość godzin ponadwymiarowych wiedząc o tym, że 

będzie 8 godzin.   

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że z ustawy wynika, że stanowisko Wicedyrektora tworzy się w oddziałach, w których 

jest więcej niż 12 oddziałów. W naszej szkole mamy 17 oddziałów plus 5 oddziałów 

przedszkolnych. Do tej pory Pani Dyrektor nie miała nikogo kto mógłby jej pomóc. 

Radny Krzysztof Mościcki zapytał co robi Kierownik Filii? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że kierownik Filii nie ma obniżonego pensum i ma swój zakres obowiązków 

dotyczących Filii. 

Radny Krzysztof Mościcki zapytał czy musi być tyle oddziałów w szkole? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że sytuacja na dzień dzisiejszy w Filii w Solance wygląda następująco: nie będzie klasy 

I. Klasa IV, V i VI będą bardzo małe ponieważ będą liczyły po średnio 7 uczniów,                    

w klasach II, III mamy po 12 i 13 uczniów. W oddziale przedszkolnym czterolatków               

i pięciolatków mamy 12 uczniów i taka samą liczbę w oddziale sześciolatków.                

W przeciągu roku szkolnego w Solance odeszło 7 dzieci. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że prawo oświatowe zakłada iż 

szkoła filialna może liczyć klasy od I-III lub I-IV oddziałów. Uważa, że należy pochylić 

się nad sprawą i podjąć decyzję jaka struktura organizacyjna będzie ustalona od 

kolejnego roku szkolnego w Filii. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając powiedziała, 

że w arkuszu organizacyjnym roku szkolnego 2017/2018 klasy są łączone i są to: klasa 

II z III będzie miała połączone zajęcia plastyczne, techniczne, wychowanie fizyczne                  

i religia. W klasach IV-V będą połączone następujące zajęcia: muzyka, plastyka, 

technika, wychowanie fizyczne i religia. Zajęcia zostały połączone zgodnie z prawem.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński uważa, że Wicedyrektor powinien 

zarabiać więcej niż zwykły nauczyciel ponieważ pełni stanowisko, na którym ma więcej 

obowiązków.  
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Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że planowane są podwyżki dla 

nauczycieli w wysokości 15% w przeciągu trzech lat. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy w Filii mogą być klasy I-III lub I-IV z przedszkolami                 

i z klasami „0”? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że przedszkola i klasy „0” są 

odrębnymi formami wychowania. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał do czego należy przedszkole w Solance?  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że jest to inna forma 

wychowania przedszkolnego, które jest drugim oddziałem „Stokrotki” ze Srokowa. To 

nie jest struktura przedszkola, ale inna forma wychowania przedszkolnego. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał do czego należy zerówka w Solance?  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że zerówki podlegają pod 

szkołę.  

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy może być taka struktura bo wcześniej mówiono o 

oddziałach I-IV, a teraz to będzie 0-IV? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że ustawa prawo oświatowe 

mówi o strukturze I-III lub I-IV i nie ma mowy o oddziałach przedszkolnych. 

Obowiązkiem gminy jest organizacja rocznego przygotowania przedszkolnego dla 

dzieci.  

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że może okazać się, iż takie przygotowanie nie 

powinno się odbywać w Filii w Solance, ale w Srokowie. Radny poprosił Radcę 

Prawnego o sprawdzenie tej kwestii. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że należy to sprawdzić w przepisach. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że podczas uzgodnień sieci 

szkół w Kuratorium Oświaty w Olsztynie to co do oddziałów przedszkolnych lub innej 

formy wychowania przedszkolnego nie było żadnych uwag. We wskazaniach 

podawaliśmy, że mamy oddziały przedszkolne i inną formę wychowania 

przedszkolnego co ujęliśmy w uzasadnieniu włącznie z zestawieniem tabelarycznym,     

w którym zawarto liczebność klas i prognozę z dwuletnim wyprzedzeniem. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Piotra Dziadonia             

o odczytanie projektu uchwały nr XXXVII/211/17 Rady Gminy Srokowo z dnia                         

10 lipca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/95/12 Rady Gminy Srokowo z dnia 

27 kwietnia 2012r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego      
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obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze, zasad zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów                         

i logopedów. 

 
Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 8 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę nr XXXVII/210/17 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 10 lipca 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/95/12 

Rady Gminy Srokowo z dnia 27 kwietnia  2012r. w sprawie zasad udzielania 

i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze, zasad 

zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

pedagogów i logopedów. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3.2. porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 4. 

 

 
Ad.pkt.4.  

Sprawy różne. 

1.Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że do biura Rady 

Gminy wpłynęło stanowisko Rady Miasta Kętrzyn w sprawie zagrożenia samorządności 

w naszym kraju. poprosiła o zgłaszanie spraw różnych. 

2.Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że do biura Rady 

Gminy wpłynęło pismo w sprawie organizacji zawodów strzelniczych. Zaproponował, 

aby Wiceprzewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń zajął się zorganizowaniem 

trzyosobowej drużyny, która wzięłaby udział w zawodach w dniu 21 lipca 2017 r.                    

o godzinie 9.00. 

3.Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że do biura Rady 

Gminy wpłynęło pismo od Pana Bogdana Białocerkowca z prośbą o przedłużenie 

terminu sprzątnięcia działki do końca lipca. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o zgłaszanie kolejnych 

spraw różnych. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że jeśli chodzi o przedłużenie terminu 

uprzątnięcia działki to jest to kwestia administracyjna, a nie jest sprawą Rady Gminy, 

która nie powinna się nią zajmować. Jeśli osoba zainteresowana otrzymała pismo,                  
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w którym zobligowano ją do wykonania jakiejś pracy to może się odwoływać, ale nie 

do Rady Gminy, tylko do Wójta Gminy Srokowo. 

4.Radna Ewa Dudek zapytała czy będzie ogłoszony konkurs dla organizacji 

pozarządowych na organizację Inauguracji Sezonu Kultury Ukraińskiej w Srokowie. 

Pani Prezes stowarzyszenia zwracała się z takim zapytaniem do radnej ponieważ do 

dnia dzisiejszego nic jeszcze nie ogłoszono. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że jeśli chodzi o otwarte 

konkursy ofert dla organizacji pozarządowych nie jest ujęte takie działanie. 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że Pani Prezes 

stowarzyszenia była na rozmowie w tej sprawie, ale jeszcze nie przedyskutował tego 

tematu z Panią Skarbnik. Dopiero jutro zostanie podjęta decyzja.  

Radna Ewa Dudek powiedziała, że doszło tu do jakiegoś nieporozumienia ponieważ w 

budżecie została zabezpieczona kwota 4000 zł. 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że w budżecie są ujęte 

środki na organizację konkursu, ale działanie nie zostało ujęte w programie 

współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że podczas konsultowania 

programu z organizacjami pozarządowymi żadna organizacja się nie zgłosiła. Poza tym 

stowarzyszenie to powstało dopiero w listopadzie, a konsultacje odbywały się                            

w październiku. 

5.Radny Krzysztof Mróz zapytał się jak wyglądają prace remontowe ulicy Ogrodowej? 

Skoro w październiku powinniśmy odebrać już nową drogę, a na dzień dzisiejszy nic 

się tam nie dzieje to czy inwestycja będzie dokończona na czas? 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że firma została już 

wybrana, a umowę też podpisaliśmy. Mieliśmy problem z kierownikiem budowy, który 

jest na dłuższym zwolnieniu lekarskim, a z nowym kierownikiem budowy jeszcze się 

nie spotkaliśmy na rozmowach. Poza tym czekamy na opinię projektanta w sprawie 

zmiany sposobu wykonania drogi i kosztów tej inwestycji. 

Radny Krzysztof Mróz zapytał kto będzie odpowiedzialny za niewykonanie inwestycji w 

terminie? Urząd Gminy czy wykonawca? 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że wykonawca. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy plac budowy został już przekazany dla wykonawcy?  

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że tak. 
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Radny Krzysztof Mróz powiedział, że rolnicy pytają się w jaki sposób będzie budowana 

droga: odcinkami czy pasami?  

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że jesteśmy jeszcze na 

etapie uzgodnienia sposobu wykonania drogi. Nasza propozycja jest taka, aby droga 

była wykonywana etapami, a wykonawca dąży do tego, aby praca była wykonana                 

w całości z zamknięciem drogi. 

6.Radny Krzysztof Mróz zapytał o barierkę w Leśniewie i przy drodze na Rydzówkę, 

gdzie występuje duże niebezpieczeństwo w ruchu drogowym. Dodatkowo droga                  

nr 17023 po ostatnich ulewach stała się całkowicie nieprzejezdna. Radny prosi o jej 

jak najszybsze naprawienie.    

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt  4. i przeszedł do  pkt  5.  porządku obrad. 

 
 
 

Ad. pkt 5. 
Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XXXVII nadzwyczajnej 
sesji Rady Gminy Srokowo” o godz. 14.14 zamknął obrady sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany do 
czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 13 stron i 5 załączników. 

 
 
 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                        
                                                                                       Aleksander Kamiński 
 
Protokół sporządziła:   
 Olga Szostek 

 

 

 

 


